

بنك ليشا يسجل صافي أرباح بقيمة 82.4 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2025، محققاً نمواً سنوياً بنسبة 52.3%

أعلن بنك ليشا ذ.م.م (عامّة) ("بنك ليشا" أو "البنك") عن نتائجها المالية للنصف الأول من عام 2025، حيث حقق صافي ربح قدره 82.4 مليون ريال قطري عائد إلى مساهمي البنك، ما يعكس نمواً بنسبة 52.3% مقارنةً بالفترة نفسها من العام الماضي.

وواصل البنك تعزيز أدائه القوي عبر محفظته الاستثمارية المتنوعة، إذ ارتفعت قيمة الأصول الخاضعة للإدارة إلى 10.8 مليار ريال قطري، أي بزيادة قدرها 61.3% على أساس سنوي، فيما زاد إجمالي قيمة الاستثمارات بنسبة 14.7% ليصل إلى 3.7 مليار ريال قطري. كما ارتفع إجمالي الدخل ليلبلغ 198.4 مليون ريال قطري، محققاً نمواً بنسبة 12.5% مقارنةً بالنصف الأول من عام 2024. وبالتزامن مع نمو الأرباح، ارتفعت حقوق الملكية الإجمالية لتصل إلى 1.4 مليار ريال قطري، مسجلةً زيادة نسبتها 9.7% مقارنةً بالفترة نفسها من العام الماضي.

كما عكست مؤشرات الأداء الرئيسية متانة المركز المالي للبنك، إذ بلغ العائد على متوسط حقوق الملكية 12.1%، فيما بلغ العائد على متوسط الأصول 2.4%. وبلغت القيمة الدفترية للسهم 1.24 ريال قطري، ووصلت ربحية السهم السنوية إلى 0.147 ريال قطري. كما استقرت نسبة كفاية رأس المال كما في 30 يونيو 2025 عند مستوى صحي بلغ 16.04%، ما يؤكد قوة قاعدة البنك الرأسمالية وكفاءة إدارته المالية.

وفي هذه المناسبة، صرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا قائلاً: "لقد نجح بنك ليشا خلال النصف الأول من عام 2025 في الحفاظ على زخم نموه وتحقيق عوائد مجزية، ما يعكس صلابته نموذج أعماله المتنوع وقدرته على تقديم حلول استثمارية مدروسة وفعّالة. وعلى الرغم من التحديات المستمرة في البيئة الاقتصادية العالمية، تواصل استراتيجيتنا الواضحة توجيه أعمالنا نحو فرص واعدة على المستويين المحلي والدولي، بما يعزز قدرتنا على تحقيق نمو مستدام وعوائد طويلة الأجل لمساهميننا."

ومن جهته، صرّح السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك ليشا قائلاً: "نفخر بما حققناه من أداء إيجابي خلال النصف الأول من العام، والذي جاء نتيجة لنهجنا المدروس ومرونتنا العالية في مواكبة متغيرات السوق. لقد واصلنا تركيزنا على تلبية متطلبات عملائنا وإدارة الأصول عالية الجودة بكفاءة، ما مكّننا من تحقيق عوائد مستقرة ومستدامة. ومع انطلاقة النصف الثاني من العام، نعتزم توسيع حضورنا والاستفادة من الفرص الاستثمارية الواعدة على المستويين المحلي والدولي، بما يتماشى مع تطلعات عملائنا ويعزز مكانة بنك ليشا كشريك موثوق في تقديم حلول استثمارية تركز على تحقيق القيمة."

يمكن الاطلاع على البيان الصحفي وكامل البيانات المالية عبر الموقع الإلكتروني للبنك www.leshabank.com. بنك ليشا ذ.م.م (عامّة)، هو بنك استثماري متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومدرج في بورصة قطر تحت الرمز: (QSE: QFBQ).

Lesha Bank records Net Profit of QAR 82.4 million for the first half of 2025, reflecting a 52.3% YoY growth

Lesha Bank LLC (Public) ("Lesha Bank" or the "Bank") announced its financial results for the period ended 30 June 2025. The Bank achieved a net profit of QAR 82.4 million, attributable to the equity holders, marking a 52.3% increase compared to the same period in the previous year.

The Bank sustained its positive momentum across the investment portfolio, with Assets Under Management (AUM) reaching QAR 10.8 billion, reflecting a 61.3% increase year-over-year. At the same time, total investments recorded a growth of 14.7%, standing at QAR 3.7 billion. Total income climbed to QAR 198.4 million, reflecting a 12.5% increase compared to the same period last year. As profitability strengthened, total equity rose to QAR 1.4 billion, up 9.7% from the same period last year.

Key performance indicators also demonstrated resilience: the return on average equity (ROAE) stood at 12.1%, and the return on average assets (ROA) reached 2.4%. The Bank's book value per share was QAR 1.24, with annualized earnings per share of QAR 0.147. As of 30 June 2025, the capital adequacy ratio stood at a healthy 16.04%, underscoring Lesha Bank's solid financial foundation and prudent capital management.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented: "The Bank maintained a robust momentum in the first half of 2025, achieving a healthy returns and double-digit growth across key performance indicators. This performance underscores the resilience of our diversified business model and our commitment to delivering tailored, high-impact investment solutions. Despite ongoing macroeconomic headwinds, our clearly defined strategy continues to steer us toward promising regional and global opportunities, enabling us to unlock growth and long-term value to the shareholders."

Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank CEO, added: "We are pleased with our positive performance in the first half of 2025, continuing our steady and agile approach amid the dynamic market conditions. Through our client centric approach and maintaining a careful focus on sourcing and managing high-quality assets, we've continued to deliver stable returns. Looking ahead to the second half of the year, we aim to further broaden our footprint by tapping into emerging global and regional investment trends—aligning with the evolving needs of our clients and reinforcing our position as a trusted partner in value-driven investment opportunities."

The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com. Lesha Bank LLC (Public) is a Shari'a-compliant investment Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).